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در خصوص قيمت گذاري خودرو عمل كند
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به دنبال دغدغه ه�اي نماين�دگان مجلس 
مبني بر گران فروش�ي خ�ودرو در بورس و 
نامه نگاري 11ت�ن از نمايندگان به ش�وراي 
رقابت، مدي�ران ايران خ�ودرو و س�ايپا به 
سازمان بازرسي فراخوانده ش�دند. معاون 
نظارت و بازرس�ي ام�ور توليدي س�ازمان 
بازرس�ي در اين جلس�ه با تأكيد ب�ر اينكه 
جامعه از وضعيت قيمت خودرو راضي نيست 
و دس�تگاه  هاي اجرايي در اين ح�وزه بايد 
به اف�كار عمومي پاس�خگو باش�ند، گفت: 
ش�وراي رقابت باي�د در س�ريع ترين زمان 
ممكن به وظيف�ه قانوني خ�ود در خصوص 
قيمت گذاري خودرو عم�ل كند. بايد عرضه 
خودرو از سوي ايران خودرو و سايپا به همان 
روال گذشته كه تا دو ماه قبل انجام مي شد 
)قرعه كش�ي(، ادامه پي�دا كند ت�ا تكليف 
عرضه خودرو در بورس كالا مش�خص شود. 
خبر هاي منتش��ره در روزهاي اخي��ر از اوضاع 
و اح��وال وزارت صم��ت و خودروس��ازان، 
 از نوع��ي نابس��اماني در رواب��ط متولي صنعت 
)وزارت صمت(و توليدكنن��ده خودرو حكايت 
دارد؛ اختلافاتي كه با نزديك شدن به روزهاي 
ورود خودروه��اي خارجي به كش��ور و عرضه 
آن در بازار علني تر شده اس��ت و وزارت صمت 
ترجيح مي دهد به جاي لاپوشاني و پنهان كاري، 
تخلفات خودروسازان را علني و آشكارا مطرح 
كند تا ش��ايد افكار عمومي و نهاد هاي نظارتي 
وزير صمت را مقصر آشفتگي هاي بازار خودرو 
قلمداد نكنند، البته برخي سايت ها و رسانه هاي 

خاص با انتشار خبرهايي مبني بر واردات خودرو 
تأثيري بر بازار خودرو ندارند و تلاش مي كنند 
تأثير خودروه��اي وارداتي را بر ب��ازار كمرنگ 
كنند تا دلالان بازار آزاد و سفته بازان به راحتي 
قيمت ها را در دس��ت بگيرن��د و مانع از كاهش 

قيمت ها در روزهاي آتي شوند. 
آنچه در يك ماه اخير اتفاق افتاده حاكي است 
وزارت صمت با موافقت عرضه خودرو در بورس، 
به خودروسازان كمك كرد ضمن حذف تدريجي 
قيمت هاي دستوري، قيمت هاي كارخانه را به 
بازار آزاد نزديك كنند تا س��ود خوبي عايدشان 
شود، اما در مقابل خودروسازان به جاي حمايت 
از سياست هاي خودرويي فاطمي امين همچنان 
به دنبال ياركش��ي و مخالفت هس��تند و گفته 
مي شود جوس��ازي هاي بازار و نااميدي نسبت 
به واردات خودرو در سال جاري نيز در راستاي 

همين اختلافات رقم مي خورد. 
در ميان اين آش��فتگي هايي كه مي��ان وزارت 
صمت و خودروس��ازان اتفاق افت��اده، مخالفت 
نمايندگان مجلس با عرضه خودرو در بورس كالا 
و سود سرشار خودروسازان و افزايش سفته بازي 
و دلالي نيز افزوده ش��ده اس��ت. ع��لاوه بر اين 
نمايندگاني كه در خانه ملت ماه هاست موضوع 
استيضاح وزير صمت را پيگيري مي كنند و هر 
بار با در بسته مواجه مي شوند نيز اين روزها بار 
ديگر موضوع استيضاح را پيش كشيده اند تا از 
آب گل آلود ماهي بگيرند. اينكه چه كس��اني يا 
چه گروه هايي از اوضاع آشفته صنعت خودرو و 
نابساماني صنعت، توليد و بازرگاني با بركناري 

وزير صمت بهره مي برند، موضوعي اس��ت كه 
بايد نهادهاي نظارتي اعم از سازمان بازرسي و 
قوه قضائيه به آن ورود كنند و مانع كارشكني و 

بهره جويي برخي از فرصت طلبان شوند. 
   نامه 11تن از نمايندگان به شوراي رقابت 

براي توقف عرضه خودرو در بورس
اخيراً 11تن از نمايندگان مجلس در نامه اي به 
ش��وراي رقابت اعلام كردند شيوه فعلي عرضه 
خودرو در بورس كالا به دلايل متعدد غيرقانوني 
و ضدرقابتي است. به گزارش تسنيم در اين نامه 
آمده است: اينجانبان نمايندگان مجلس ضمن 
اعتراض و شكايت از وزارت صنعت و شركت هاي 
خودروساز مربوط، اعلام مي داريم شيوه كنوني 
عرضه خودرو در بورس كالا ب��ه دلايل متعدد 
 غيرقانون��ي و ضدرقابتي اس��ت از جمله آنكه
1- هي��چ قاع��ده و ضابط��ه اي در خص��وص 
دستورالعمل تعيين قيمت در اين شيوه لحاظ 
نش��ده و لذا ش��اهد س��فته بازي هاي فاحش و 
نوسانات غيرموجه و بدون ضابطه در قيمت هاي 

معاملاتي خودرو در بورس كالا هستيم. 
2- اضافه درآمد حاصل شده براي خودروسازان 
در بورس كالا )مابه التف��اوت قيمت معاملاتي 
و قيمت تمام ش��ده واقعي( نبايس��تي تماماً به 
جيب خودروس��از برود چراكه حاصل عملكرد 
خودروساز نبوده و به دليل ساختار شبه انحصاري 

بازار خودرو ايجاد شده است. 
3- طرح تهيه شده در كميسيون صنايع مجلس 
شوراي اس��لامي در حال حاضر در كميسيون 
در دست بررسي اس��ت، ضوابط و قواعد دقيقي 

را براي عرض��ه خودرو در ب��ورس كالا طراحي 
كرده كه به موجب آن ضمن تنظيم بازار خودرو 
به حذف سوداگري و س��فته بازي هم در سمت 

عرضه و هم در سمت تقاضا خواهد انجاميد. 
از اين رو، با استناد به قانون اجراي سياست هاي 
كلي اصل 44 و به ويژه مواد 58 و 61 از آن شورا 
انتظار مي رود از اختي��ارات قانوني خود غفلت 
نكرده و ضم��ن توقف فوري روي��ه ضدرقابتي 
كنوني عرضه خ��ودرو در بورس كالا و مجازات 
مديران متخلف، نسبت به عودت اضافه درآمد 
صورت گرفته در معاملات اخير بورس كالا تدبير 

لازم اعمال شود. 
  خودروس�ازان ب�ه س�ازمان بازرس�ي 

فراخوانده شدند
در ادامه نابس��اماني بازار خودرو و علني شدن 
اختلاف��ات طي هفته ه��اي گذش��ته، مديران 
ايران خودرو و سايپا، معاون صنايع و حمل و نقل 
وزير صمت، رئيس سازمان گسترش و نوسازي 
صنايع ايران »ايدرو«، رئيس س��ازمان حمايت 
مصرف كنندگان و توليدكنن��دگان و نماينده 
ش��وراي رقابت به س��ازمان بازرسي كل كشور 

فراخوانده شدند. 
به گزارش روابط عمومي س��ازمان بازرسي كل 
كشور، در اين نشست سه ساعته، احمد اسديان، 
معاون نظارت و بازرس��ي امور توليدي سازمان 
بازرسي پس از شنيدن س��خنان مديران عامل 
شركت  هاي خودروس��از، معاونان وزير صمت و 
استادان دانش��گاه و صاحبنظران حوزه خودرو 
اعلام كرد: ش��وراي رقابت بايد در س��ريع ترين 
زمان ممكن به وظيفه قانوني خود در خصوص 

قيمت گذاري خودرو عمل كند. 
وي با تأكيد بر ادامه روند عرضه خودرو با روش 
قرعه  كش��ي و توقف عرضه خ��ودرو در بورس 
گفت: عرضه خ��ودرو از س��وي ايران خودرو و 
س��ايپا بايد به همان روال گذشته كه تا دو ماه 
قبل انجام مي ش��د، ادامه پيدا كن��د تا تكليف 

عرضه خودرو در بورس كالا مشخص شود. 
معاون امور توليدي س��ازمان بازرسي در بخش 
ديگري افزود: چنانچه عرضه خ��ودرو در بازار 
بورس كالا مبناي قانوني داش��ته باش��د، حتماً 
بايد به نح��وي اس��تمرار پيدا كند ك��ه منافع 
مصرف كنن��ده تأمين ش��ود، بنابراي��ن بايد به 
دنبال راهكارهاي��ي بود كه عرض��ه خودرو در 
بورس كالا پاياني براي سفته بازي و دلال بازي 

اين حوزه باشد. 
وي با اش��اره ب��ه افزايش غيرمنطق��ي قيمت 
خ��ودرو ط��ي هفته هاي گذش��ته بي��ان كرد: 
جامعه از وضعيت قيمت خودرو راضي نيس��ت 
و دس��تگاه  هاي اجراي��ي در اين ح��وزه بايد به 
افكار عمومي پاسخگو باش��ند. معاون نظارت و 
بازرسي امور توليدي س��ازمان بازرسي در اين 
جلسه به سازمان گس��ترش به عنوان سهامدار 
خودروسازان اعلام كرد كه سريعاً نسبت به انجام 
وظيفه قانوني خود پيرامون تعيين تكليف قيمت 

خودروها اقدام كند.

بهناز   قاسمي
  گزارش یک 
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 سنگ اندازي بخش خصوصی 

در راه تصويب قانون ماليات بر عايدي !
مناب�ع آگاه از كارش�كني برخ�ي نماين�دگان مجل�س در راه 
تصوي�ب قانون مالي�ات بر عايدي س�رمايه ب�ا همدس�تي پارلمان 
بخ�ش خصوص�ي خب�ر مي دهن�د و معتقدن�د اي�ن اف�راد حت�ي 
ت�اش كردن�د زمينه مس�كوت كردن ط�رح را ب�ه بهان�ه احتمال 
ف�رار س�رمايه يا ب�ه ه�م خ�وردن كس�ب و كارهاي م�ردم فراهم 
كنند كه اي�ن موضوع در جلس�ه يك ش�نبه گذش�ته رأي نياورد. 
سرانجام بعد از سال ها انتظار، طرح ماليات بر عايدي سرمايه از جلسه 
صبح يك شنبه مجلس در دستور كار صحن علني قرار گرفته است، اما 
در جريان مذاكرات براي تصويب مواد مختلف طرح، برخي نمايندگان 
مجلس مسائلي خلاف واقع را مطرح كردند كه بعضاً بسياري از آنها اصلًا 
در طرح نيست. اين افراد حتي تلاش كردند زمينه مسكوت كردن طرح 
را به بهانه احتمال فرار سرمايه يا به هم خوردن كسب وكارهاي مردم 

فراهم كنند كه اين موضوع در جلسه روز يك شنبه رأي نياورد. 
يك منبع آگاه در اين خصوص گفت: اين اف��راد با علم به اينكه بخش 
زيادي از نمايندگان نظر مش��خصي درباره اين گونه ماليات ها ندارند، 
قصد دارند با مطرح كردن مواردي مثل احتمال كاهش ساخت و س��از 
مس��كن و تأثيرگذاري روي درآمدهاي مردم، روي رأي نهايي آن اثر 

بگذارند و به نوعي اين طرح را بي اثر كنند. 
وي افزود: اتاق بازرگاني ايران هم از چند وقت پيش تلاش گسترده اي را 
براي متوقف كردن اين طرح انجام داده است. اتاقي ها اخيراً فضاسازي 
رسانه اي گسترده اي را براي متوقف كردن طرح ماليات بر عايدي سرمايه 
به راه انداخته اند و حتي محمد قاسمي، رئيس مركز پژوهش هاي اتاق 
بازرگاني كه استاد اقتصاد دانش��گاه علامه هم است، با استفاده از نفوذ 
خود در اين دانشگاه همايشي را برگزار و اكثر مخالفان طرح را جمع كرد 
تا بدنه كارشناسي اقتصادي كشور را مخالف اجرا شدن اين طرح نشان 
دهد! گويا با توجه به اينكه مجلس در سال پاياني خودش قرار گرفته، 
برخي از جريانات نفوذ، نمايندگان مجلس را ترسانده اند كه اگر طرح 
ماليات بر عايدي سرمايه در دوره نمايندگي شما اجرايي شود، تبعات 

احتمالي اش گريبان شما را خواهد گرفت. 
........................................................................................................................
 برخورد سلبي مجلس با بانك هاي متخلف 

در ارائه تسهيلات 
بي توجهي ب�ه تولي�د و تأمي�ن مال�ي آن در قان�ون جرم انگاري 
ش�ده و مجل�س ب�ا بانك هاي�ي ك�ه در مس�ير ارائه تس�هيات 
به بخ�ش تولي�د هم�كاري نداش�ته اند، برخ�ورد خواه�د كرد. 
كمال عليپور خنكداري، نايب رئيس كميسيون عمران مجلس با اشاره 
به وضعيت توليد در كشور و بي توجهي برخي دستگاه ها به رفع نياز مالي 
اين بخش گفت: خوشبختانه مجلس قوانين مناسبي در حمايت از توليد 

مصوب كرده و توانسته است به تسهيل كسب و كار اقدام كند. 
وي با تأكيد بر اينكه مجلس به تصويب قانوني اقدام كرده كه به واسطه 
آن صندوقي در بانك ها مس��ئول حمايت مالي از بخش توليد خواهد 
بود، افزود: در قانون حمايت از كسب و كارها مجلس مصوب كرده كه 
بيشترين سهم از تسهيلات اعطايی به بخش توليد اختصاص يابد، از اين 

رو بي مهري شبكه بانكي به اين مهم جاي تعجب و بررسي دارد. 
وي با بيان اينكه متأسفانه ش��بكه بانكي توجهي به توليد نداشته و 
اعطاي تسهيلات در اين حوزه را با صرفه اقتصادي همراه نمي داند، 
تصريح كرد: دولت بايد براي پاي كار آمدن شبكه بانكي در راستاي 
حمايت از توليد اهتمام بيش��تري ب��ه خرج ده��د و پيگير چرايي 
بي توجهي به اين بخش باشد. عضو كميسيون جهش توليد و نظارت 
بر اجراي اصل44 با تأكيد بر اينكه كميس��يون متبوعش مش��غول 
گزارش گيري از دس��تگاه هاي مختلف در رابطه با حمايت از توليد 
اس��ت، گفت: انحراف معيار دس��تگاه هاي مختلف از اجراي قانون 
در دست بررسي اس��ت و به زودي نقش هر دس��تگاهي در چرايي 

بي توجهي به توليد مشخص خواهد شد. 
وي با بيان اينكه بانك ها بايد به رس��الت و وظيفه اصلي خود عمل و از 
بنگاه داري دوري كنند، افزود: بهانه تراشي در حوزه ارائه تسهيلات به 
بخش پيشران اقتصادي پذيرفته نيس��ت و بانك ها بايد در اين رابطه 
پاسخگو باشند. عليپور خنكداري با تأكيد بر اينكه جرم انگاري در بحث 
بي توجهي به نيازهاي توليد از سوي دستگاه هاي مختلف در قانون ديده 
شده است، تصريح كرد: قطعاً بي توجهي شبكه بانكي نيز تبعات زيادي 
براي آنها به همراه خواهد داشت و مجلس با تشديد نظارت ها به معرفي 

بانك هاي متخلف در اين حوزه به قوه قضائيه اقدام خواهد كرد. 
........................................................................................................................

واكنش وزير اقتصاد به شايعات جداشدنش از دولت
خاندوزي: عملكردم را با دوره گذشته 

مقايسه كنيد
وزي�ر امور اقتص�ادي و داراي�ي در واكن�ش به ش�ايعات درمورد 
جداش�دن خ�ود از دولت گفت: ب�ا توجه ب�ه نوع عملك�ردي كه 
وزارت اقتصاد در م�ورد تغيير منافعي كه س�ال ها ب�ه گروه هاي 
مختلف مي رس�يد داش�ته اس�ت، اگر عده اي يك صدم آن منابع 
را بخواهن�د ب�راي تخري�ب وزارت اقتصاد خ�رج كنن�د، بايد به 
آنها ح�ق داد. عملكرد يك س�ال و چن�د ماهه را مقايس�ه كنيد 
ب�ا كل عملك�رد در دوره گذش�ته و س�پس ب�ا صاحبنظ�ران 
صحبت كني�د، فكر مي كن�م اين ش�ايعات به زودي تمام ش�ود. 
به گزارش فارس، سيداحسان خاندوزي، وزير امور اقتصادي و دارايي 
در حاشيه جلسه هيئت دولت گفت: در مورد ادامه سياست شفافيت 
اقتصادي و صورت هاي مالي بخش هاي دولتي، ما روز شنبه صورت هاي 
مالي 2۰۷شركت دولتي وابس��ته به بانك هاي كشور را براي اولين بار 
منتشر خواهيم كرد. وي افزود: با اين اقدام ما حدوداً 6۰۰شركت شفاف 
خواهيم داش��ت و اميدوارم تا فروردين ماه ركورد بي س��ابقه شفافيت 
مالي هزارشركت دولتي را داشته باشيم كه كمك بسياري براي اصلاح 
مديريت مي كند. خاندوزي گفت: يك ميليون پرونده از معوقات مالياتي 
با ارزش 4۷۰هزارميليارد تومان در هيئت هاي بازرسي مالياتي مدت ها 

معطل مانده بود كه اميدواريم به سرانجام برسانيم. 
وي در واكنش به شايعات در مورد جداشدن خود از دولت گفت: با توجه 
به نوع عملكردي كه وزارت اقتصاد در مورد تغيير منافعي كه س��ال ها 
به گروه هاي مختلف مي رسيد داشته اس��ت، اگر عده اي يك صدم آن 
منابع را بخواهند براي تخري��ب وزارت اقتصاد خرج كنند، بايد به آنها 
حق داد. خاندوزي افزود: از باب اطلاع رساني عرض مي كنم در همين 
يك سال و چند ماهي كه از ش��روع به كار دولت گذشته است، ركورد 
5۰درصد افزايش مؤديان را ش��اهد بوديم كه اين يعني كاهش شديد 
فرارهاي مالياتي كه از زمان قاجار تا امروز اين ميزان كشف فرار مالياتي 

تقريباً بي سابقه است. 
وزي��ر اقتصاد تصريح كرد: دس��تيابي ب��ه ركورد 18۰ه��زار مجوز 
كسب وكار آنلاين بدون اينكه مردم و كارآفرينان نياز داشته باشند 
به ادارات تردد كنند )كه در نتيجه اين رفت و آمدها فس��اد ش��كل 
مي گيرد(، از دس��تاوردهاي وزارت اقتصاد بوده اس��ت. خاندوزي 
گفت: ركورد بزرگ ترين واگذاري هاي تاريخ كش��ورما در اين دوره 
بوده است؛ 1۰8هزارميليارد تومان به شكل كاملًا شفاف، رقابتي و 
بورسي واگذار شد، ركورد انتشار 6۰۰صورت مالي شركت دولتي كه 
براي اولين بار منتشر شد و براي همه مردم شفاف شد. اين عملكرد 
يك سال و چند ماهه را مقايسه كنيد با كل عملكرد در دوره گذشته 
و س��پس با صاحبنظران صحبت كنيد، فكر مي كنم اين شايعات به 

زودي تمام شود.

 قطع گاز 311  اداره دولتي در يك شب
با اجراي طرح ضربتي پايش مصرف

تاكنون با اجراي ط�رح ضربتي پايش مص�رف گاز ادارات دولتي، 
جري�ان گاز بيش از ه�زار س�ازمان و نه�اد دولت�ي و عمومي در 
پي اخطارهاي صادرش�ده، قطع ش�ده اس�ت. سه ش�نبه شب با 
اج�راي ط�رح ضربت�ي پاي�ش مص�رف گاز ادارات، وضعي�ت 
مص�رف گاز 3 ه�زار اداره دولت�ي ب�راي رعاي�ت دم�اي رف�اه 
پايش ش�د ك�ه از اي�ن بي�ن، گاز 311 اداره پرمصرف قطع ش�د. 
مسلم رحماني، مدير هماهنگي امور گازرساني شركت ملي گاز ايران 
در گفت وگو با فارس با اشاره به اجراي طرح ضربتي پايش مصرف گاز 
در ادارات دولتي عن��وان كرد: با توجه به كاهش ش��ديد دما در هفته 
جاري، طرح پايش و بازرسي از ادارات دولتي جهت رعايت دماي رفاه 
18درجه سانتيگراد با شدت بيشتري انجام شده و با نهادهاي متخلف 

در اين حوزه با جديت برخورد خواهد شد. 
وي افزود: در اين راستا، سه شنبه شب گذشته با اجراي طرح ضربتي 
پايش مصرف گاز ادارات، وضعيت مصرف گاز 3 هزار اداره دولتي براي 
رعايت دماي رفاه پايش ش��د كه از اين بين، گاز 311 اداره پرمصرف 
كه با وجود صدور اخطار قبلي به اصلاح مصرف توجهي نكردند، قطع 
شد. همچنين 31مورد اخطار براي ادارات متخلفي كه اخطار نگرفته 

بودند، صادر شد. 
رحماني گفت: بازديدهاي ادواري توسط تيم هاي كارشناسي شركت 
ملي گاز ايران همانند گذشته انجام مي شود كه بر لزوم رعايت بخشنامه 
مصوب دولت درباره حفظ دماي 21- 18درجه در فضاي داخلي و دماي 

18درجه در راهروها و فضاهاي عمومي و سرپوشيده تأكيد دارد. 
مدير هماهنگي امور گازرس��اني ش��ركت ملي گاز تأكيد كرد: طبق 
بخشنامه دولت، مس��ئولان مربوط در ادارات دولتي موظف هستند 
حداكثر يك س��اعت قبل از ش��روع كار، وس��ايل گرمايشي را روشن 
كنند و يك ساعت قبل از پايان كار نيز وس��ايل گرمايشي در ادارات 

خاموش شود. 
........................................................................................................................

 توجيه ايران خودرو بابت واگذاري »هايما« 
به مديران شركت 

هايما ايراد داشت داديم به مديران مان!
ش�ركت ايران خ�ودرو پس از افش�اي واگ�ذاري رانت�ي تعدادي 
خودرو ب�ه مديران ارش�د اين ش�ركت، مدعي ش�د خودروهاي 
مذكور دچار ايراد بوده و قابليت واگذاري به مردم را نداشته است. 
به گزارش فارس، ش��ركت ايران خ��ودرو درباره عرض��ه خودروهاي 
هايما S8به مديران ارش��دش مدعي شده اس��ت: واگذاري نخستين 
خودروهاي توليدي هايما S8 به مديران اين شركت كه پس از فرايند 
توليد در مرحله آزمايش��ي، قابليت واگذاري به مشتريان را نداشته، 

مطابق مجوز هيئت مديره اين شركت صورت گرفته است. 
در ادام��ه اطلاعيه ايران خودرو آمده اس��ت: اين خودروه��ا در فرايند 
شناس��ايي ايرادات كيفي و مونتاژي داراي برخي مغايرت هاي كيفي 
در بخش هاي موتور، بدنه، رنگ و تزئينات داخلي بوده اس��ت. عرضه 
نخستين س��ري خودروهاي جديد در اكثر شركت هاي خودروسازي 
به منظور ارزيابي هاي فني و كارشناسي و اجراي برنامه توسعه بازار، با 

قيمت متعارف امري معمول است. 
بنابراي��ن گ��زارش اطلاعي��ه ايران خ��ودرو در واقع واگ��ذاري رانتي 
خودروهاي هايما به مديران ارش��د اين ش��ركت را تأييد كرده و صرفاً 
مدعي شده كه خودروهاي مذكور داراي مغايرت هاي كيفي بوده است. 
براي شفافيت كار ضروري است اين خودروها مورد بررسي كارشناسان 
مستقل قرار گيرد تا مشخص شود آيا مغايرت هاي كيفي اين خودروها 
آنقدر حاد ب��وده كه با قيمت حتي نصف قيمت بازار به مديران ارش��د 

ايران خودرو واگذار شود؟
   نخستين خودروهاي هايما S8 به مزايده مي روند

ايران خودرو در رابطه با تخصيص خودروی هايما با قيمت كارخانه به 
مديران ايران خودرو اعلام كرد: با توج��ه به اينكه تاكنون هيچ اقدامي 
مبني بر واگذاري اين خودروها ص��ورت نگرفته و مديران ايران خودرو 
نيز پيش تر انصراف خود را اعلام كرده بودند، به منظور رفع شائبه هاي 
مطرح ش��ده در اين زمينه و همچنين احترام به اف��كار عمومي، بنا بر 
تصميم مديرعام��ل و هيئت مديره گروه صنعتي ايران خودرو س��ري 

نخست خودروهاي هايما از طريق مزايده عرضه خواهد شد. 
........................................................................................................................
تشريح دليل ممنوعيت واردات برنج هندي

ب�ه واردكنن�دگان برن�ج اع�ام ش�د ب�ه دلي�ل منف�ي ش�دن 
ت�راز تجاري ب�ا هندوس�تان، باي�د واردات برنج از هن�د متوقف 
ش�ود. مرج�وع ك�ردن كي�وي و س�يب اي�ران از س�وي هن�د 
باع�ث منفي ش�دن ت�راز تج�اري بين دو كش�ور ش�ده اس�ت. 
اخوان اكبري، رئيس انجمن واردكنندگان برنج در گفت وگو با موج، با 
اش��اره به توقف واردات برنج خارجي از هند گفت: بدون ترديد مصوبه 
وزارت كشاورزي مبني بر توقف برنج وارداتي بازار برنج را مشوش خواهد 
كرد. تجربه بازار نشان داده است همواره پيش از آغاز ماه رمضان، ماه 

محرم و عيد نوروز ميزان مصرف در بازار داخلي افزايش پيدا مي كند. 
وي تصريح كرد: حدود 25۰ هزار تن تا پايان سال بايد وارد شود تا در 
پايان سال بازار احساس كمبود را حس نكند. كمبود برنج خارجي بر 
بازار برنج داخلي نيز تأثير مي گذارد و بدون ترديد ش��اهد افزايش نرخ 

برنج داخلي خواهيم بود. 
رئيس انجمن واردكنندگان برنج در پاس��خ به اين پرسش كه وزارت 
كشاورزي با چه هدفي اين مصوبه را در پايان سال اعمال كرد؟ گفت: به 
واردكنندگان اعلام شد به دليل منفي شدن تراز تجاري با هندوستان 
بايد واردات برنج از هند متوقف شود. مرجوع كردن كيوي و سيب ايران 
از سوي هند باعث منفي شدن تراز تجاري بين دو كشور شده است، اما 
براي بالانس تجاري معقول نيست واردات يك كالاي اساسي متوقف 
شود، حذف كيوي از سبد خانوارها فش��ار چنداني به سفره مردم وارد 

نمي كند اما حذف برنج از سفره مردم سخت است. 
اكبري قيمت برنج خارجي را يك سوم برنج داخلي دانست و افزود: شش 
دهك پايين جامعه مصرف كننده اصلي برنج خارجي هستند، اينجا اين 
پرسش مطرح است كه آيا بايد در آستانه ماه رمضان و عيد نوروز برنج 

خارجي هم از سفره مصرف كنندگان حذف شود؟
به گفته اين فعال اقتصادي، سالانه بايد 1/5ميليون تن برنج وارد 
ش��ود كه تا به امروز يك ميليون 2۷4 هزار تن برنج وارد شده است 
و حدود 25۰ هزار تن بايد تا پايان س��ال وارد كش��ور شود كه اگر 
اين حجم وارد نشود بدون ترديد شاهد افزايش نرخ برنج داخلي و 

خارجي خواهيم بود. 
وي با اش��اره به لغو ممنوعيت واردات برنج در س��ال جاري افزود: اين 
موضوع آرامش را در بازار برنج حاكم كرد و نوس��ان هاي قيمتي مانند 
سال گذشته تكرار نش��د اما با اين تصميم تنش هاي قيمتي در اسفند 
به اوج خواهد رسيد، از يك هفته پيش در هر كيلو حدود 5 هزار تومان 

قيمت برنج ايراني افزايش نرخ را تجربه كرد. 
اكبري با تأكيد بر نوسان هاي نرخ دلار و تأثير آن در قيمت برنج داخلي 
و خارجي تصريح كرد: تأثيرپذيري كالاها از نرخ ارز بالاست، از اين رو 
كشاورز ايراني نيز ترجيح مي دهد كالاي خود را نگه دارد چراكه به اين 
اطمينان رسيده است كه برنج وارد نخواهد شد، در حال حاضر بر بازار 
برنج داخلي ركود تورمي حاكم شده است و اين ركود به توليد داخلي 
ضربه وارد مي كند چراكه كشاورز مي بيند محصولش خريدار ندارد، از 
اين رو بخشي از شاليزار را براي ويلاسازي مي فروشد و بخشي ديگر را به 

باغ تبديل مي كند و در آن مركبات مي كارد. 

1۰۰ ه��زار قب��ض  از ي�ك ميلي��ون و 
صادر ش�ده، 4۰ هزار قبض )مع�ادل 3 درصد 
كردن�د.  درياف�ت  پ�اداش  مش�تركان( 
محمدرضا بختياري، مديرعامل آب و فاضلاب 
اس��تان ته��ران در گفت وگ��و ب��ا خبرگ��زاري 
صداوس��يما با بي��ان اينك��ه طرح پ��اداش به 
خوش مصرف ه��اي مش��تركان آب به دس��تور 

وزي��ر نيرو انج��ام ش��د، گفت: مش��تركان آب 
تهران سه دس��ته هستند؛ مش��تركاني كه زير 
الگو آب مص��رف مي كنن��د )خوش مصرف ها(، 
مش��تركاني كه بين الگو تا دو برابر الگو مصرف 
مي كنند )پرمصرف( و مشتركان بد مصرف كه 
بيش از الگ��و مصرف مي كنن��د. وي در رابطه با 
پايش خوش مصرف ه��ا ادامه داد: مش��تركان 

پرمصرفي ك��ه زير الگو مصرف كرده باش��ند به 
ازاي هر مترمكعب 3 هزارو622 تومان دريافت 
مي كنند، اين پ��اداش خوش مصرفي در قبض 
ماه آينده آنها اعمال مي ش��ود و افرادي كه زير 
الگو مص��رف مي كردند، اگر مص��رف را كاهش 
دهند، پ��اداش درياف��ت مي كنن��د. بختياري 
گفت: در ۷۰روز اخي��ر و اوايل آبان ماه ۹ درصد 

به مشتركان خوش مصرف افزوده شد و ۹ درصد 
پاداش درياف��ت كردند كه از قب��ض بعدي آنها 
كس��ر مي ش��ود. وي بيان كرد: از يك ميليون و 
1۰۰ هزارقبض صادرشده، 4۰ هزار قبض معادل 
3 درصد مش��تركان پ��اداش درياف��ت كردند و 
افرادي كه كمتر از پنج مترمكعب در ماه مصرف 

داشته باشند، بهای آب آنها رايگان است.

۴۰ هزار مشترك خوش مصرف آب پاداش گرفتند
    خبر

مانده مطالبات صندوق از تعداد 248 طرحي كه از 
منابع صندوق استفاده كرده اند 1/5ميليارد دلار 
است كه با احتساب نفت به 6 ميليارد دلار مي رسد.

به گزارش فارس، عليرضا ميرمحمد صادقي، عضو 
هيئت عامل صندوق توسعه ملي  در جمع خبرنگاران 
اعلام كرد: در ۹ ماه س��ال جاري 35۰ ميليون دلار 
به 31 پ��روژه پرداخ��ت ارزي داش��تيم، همچنين 
2۷5 ميليون دلار پ��روژه جديد وص��ول كرده ايم. 
361 ميليون دلار هم براي س��اير پروژه ها پرداخت 
كرده ايم. در يك طرح 33 ميليون دلار و در يك طرح 
تسهيلات مانايي ۷ ميليون دلار و در مجموع امسال 
65۰ ميليون دلار تس��هيلات به طرح هاي مختلف 

پرداخت كرده ايم. 
وي گفت: پرداخت تسهيلات صندوق توسعه ملي 
يا به ش��كل ارزي يا ريالي با عامليت سپرده گذاري 
صندوق نزد بانك هاست كه در 316طرح به صورت 
عاملي��ت ارزي پرداخت ش��ده و 31 ميلي��ارد دلار 
مجموع پرداخت هاي صندوق تاكنون بوده كه از اين 
رقم مصوب 24/3ميليارد دلار در عمل پرداخت شده 
و اين طي 11س��ال عمر صندوق توسعه ملي اتفاق 
افتاده اس��ت. همچنين براي طرح هاي جديد اعلام 
وصول شده سپرده گذاري ارزي انجام شده  است كه 
46طرح به مبلغ ۷ ميليارد دلار سپرده گذاري ارزي 

نزد بانك ها داشته ايم. 
عضو هيئت عامل صندوق توسعه ملي در مورد اقساط 
سررسيدشده تسهيلات صندوق توسعه ملي گفت: 
۹/8ميليارد دلار اقساط سررسيد شده است.                              از تعداد 

248 طرحي كه از منابع صندوق استفاده كرده اند، 
316طرح با عامليت بانك ها انجام ش��ده، پرداخت 
اقساط تس��هيلات از س��ال ۹۹ شروع ش��ده  است 
و سال آينده به اوج مي رس��د. تاكنون 3/5ميليارد 
دلار اقساط تس��هيلات صندوق وصول شده، از اين 
اقساط 5 ميليارد دلار مربوط به صنعت نفت بوده و 
مانده مطالبات صندوق 1/5ميليارد دلار است كه با 
احتساب نفت به 6 ميليارد دلار مي رسد و بدون نفت 

1/4ميليارد دلار مي شود. 
ميرمحمد صادقي همچنين گف��ت: طرح هايي كه 

از صندوق توس��عه مل��ي وام مي گيرن��د يك زمان 
مشاركت و ساخت، زمان تنفس و موقع بازپرداخت 
اقساط دارند. تاكنون 5۰1مرتبه طرح هاي صندوق 
را به تعداد 2۰1طرح تمديد كرده ايم، يعني هر طرح 

2/5مرتبه تمديد شده است. 
عضو هيئت عامل صندوق توس��عه مل��ي در مورد 
طرح هاي ريالي صندوق توس��عه مل��ي هم گفت: 
اين طرح ها ب��ا مش��اركت بانك هاي عام��ل انجام 
مي شود. تاكنون ۷۰ هزار ميليارد تومان به طرح هاي 
ريالي پرداخت ش��ده كه از محل 1۰ درصد تبديل 

منابع صندوق به ريال انجام ش��ده اس��ت. س��الانه 
15 هزار ميليارد تومان پول جديد به طرح هاي ريالي 
پرداخت مي شود. اين طرح ها را هر ساله و براي تأمين 
س��رمايه در گردش واحدهاي توليدي تس��هيلات 
دوساله نزد بانك ها سپرده گذاري مي كنيم و تاكنون از 
1۰۰ هزار طرح توليدي در كشور پشتيباني كرده ايم. 
وي از تبديل 1/5ميليارد دلار منابع صندوق به ريال و 
پرداخت طرح هاي كشاورزي و اشتغال روستايي خبر 
داد و گفت: 15۷ طرح در اين زمينه پشتيباني شده 
و نظارت آن با وزارت رفاه اس��ت. همچنين صندوق 
توس��عه ملي براي حمايت از صن��دوق تثبيت بازار 
سرمايه طبق قانون 4هزارو6۰۰ميليارد تومان منابع 

اختصاص داده است. 
ميرمحمد صادقي به روش پرداخت مانايي اش��اره 
كرد و گفت: بعض��ي از طرح ه��ا ارزآوري دارند، اما 
منابع اجراي طرح ريالي است و يكسري از طرح ها 
هنگام احداث نياز ارزي دارند كه منابع ارزي دريافت 
مي كنند، بنابراي��ن طرح هايي كه اح��داث آن نياز 
به ري��ال دارد اما بعداً از محل ص��ادرات محصولات 
مي توانند ارز تأمين كنند، تسهيلات مانايي به آنها 
پرداخت مي ش��ود و هنگام بازپرداخت ي��ا بايد ارز 
بدهند يا مع��ادل نرخ بانك مرك��زي از همان ارز به 

صورت ريال بازپرداخت كنند. 
به گفته عضو هيئت عامل صندوق توسعه ملي، سال 
جاري حدود 4/5ميليارد دلار قرارداد عامليت ارزي 
با 11 بانك بسته شد و 1۰درصد از اين قراردادها به 

صورت تسهيلات مانايي پرداخت مي شود. 

مانده مطالبات صندوق توسعه ملي 1/5ميليارد دلار است
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